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Обнаружен аффект концентрирования 137Cs темноокрашенными частицами крупнозернистых
фракций песчаных почв. В песчаных фракциях и во фракции крупной пыли эти частицы содержали
до 94% фракционного запаса 137Cs. хотя их относительная масса в основном не превышала 1-5%.
При этом концентрация 137Cs в "темных" частицах превышала его концентрацию в "светлых" час-
тицах до 400 раз. На присутствие i л инистых минералов в "темных" частицах указывают высокие
значения потенциала селективной сорбции 137Cs (RIP(K) = 1600-4600 мM/KГ).
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Effect of 137Cs Accumulation by Organomineral Coarse Particles
in Sandy Soils Contaminated during the Chernobyl NPP Accident

V. E. Popov

Dark-colored particles in the coarse fractions of sandy soils are found to concentrate 137Cs. These particles com-
prised up to 94% of the 1 3 7Cs fractional amount in the sand and coarse-silt tractions, although their relative mass
did not exceed 1-5%. The concentration of 137Cs in the dark-colored particles exceeds that in the light-colored
particles by nearly 400 limes. The high values of the radioccsium interception potential (RiP(K) = 1300-
4500 mM/kg) indicate the presence of clay minerals in the dark particles.
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